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PUTOVALI JSME NA SVATÝ KOPEČEK 
 
Poslední letní den - tedy 22. září - byl pro několik dětí z Majáku ve 

znamení pouti. O půl osmé ráno již před klubem postávalo “sedm 
statečných”, se kterými jsme se v tento chladný den vydali na romskou pouť 
na Svatý Kopeček u Olomouce. 

Předpověďmi slibované mírné počasí se nedostavilo, bylo chladno  
a místy pršelo, to nás ale neodradilo! Nasedli jsme do zájezdového autobusu, 
který nás nejprve zavezl do ostravského Bosca, tam bylo oficiální zahájení 
pouti a modlitba. Poté již dva autobusy z Ostravy a okolí směřovaly směle ke 
svému cíli - do Olomouce. Aby to byla pouť, jak se patří, bylo třeba zdolat 
kopeček pěšky. Nebylo to sice nijak namáhavé stoupání, ale děti se při něm 
alespoň zahřály. Během výstupu jsme se dozvěděli něco o blahoslaveném 
Zefirínovi, patronovi Romů. Na Svatém Kopečku jsme nejprve společně prožili 
mši svatou, po které jsme šli omrknout stánky s občerstvením a suvenýry. Pak 
již následoval odpolední program, při kterém se předvedly romské kapely  
a taneční soubory z naší vlasti i ze sousedního Slovenska. Účastníci se mohli 
zahřát zdarma podávaným teplým čajem, děti také dováděním na trampolíně. 
A kdo i přesto trpěl zimou, mohl si zatancovat na parádní romskou muziku. 
Kolem čtvrté odpoledne se obloha pořádně zatáhla a čekal nás pěkný slejvák - 
čas jet domů. Po cestě zpátky někteří z naší výpravy vyzkoušeli, jak se spí 
 v zájezdovém autobusu, ostatní se bavili prohlížením fotek či tropením 
vylomenin. Do Havířova jsme přijeli před sedmou večer, příjemně unavení  
a trochu promočení. Načerpali jsme pěkné zážitky. 

V Majáku se 
snažíme postupně, aby 
klub byl také pro naše 
svěřence „kostelem“. 
Kromě účasti na romské 
pouti jsme v dušičkový 
čas prožili společnou mši 
svatou za všechny 
zemřelé příbuzné  
a přátele. Mši svatou 
také plánujeme na tento 
rok.   Ondra 
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PODZIM VE ŠPRTCI A FLORBALE VE STŘEDISKU 
 

    Letošní sezóna 2012-13 ve šprtci pod názvem Šprtec tour byla 
zahájená 6. října turnajem v Bohumíně, kterého se zúčastnilo sedm družstev 
 v počtu čtyřiceti hráčů – z našeho střediska sedm. Z našich hráčů se za žáky 
na prvním místě umístil Filip Caránek a na druhém místě Daniel Dvořák,  
v juniorech byl nejúspěšnější Vojtěch Pískala na třetí pozici, a v družstvech 
jsme celkově obsadili třetí příčku. Další turnaj se odehrál 20. října na ZŠ 
v Bruzovicích, jehož se zúčastnilo pět družstev v počtu 25 hráčů - z našeho 
střediska se ho zúčastnilo osm hráčů. Z našich hráčů se za žáky na prvním 
místě umístil Filip Caránek a na třetím místě Matěj Skýba, v juniorech byl 
nejúspěšnější David Miklovič na druhém místě a Vojtěch Pískala na třetí 
pozici. V družstvech  jsme celkově obsadili třetí příčku.  
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
Třetí turnaj se odehrál 24. listopadu v domácím prostředí v herně na 
Šumbarku. Do Havířova se sjelo šest družstev v počtu 29 hráčů – z toho bylo 
10 domácích. Naše družstvo se umístilo celkově na třetí pozici. V kategorii 
žáků naši hráči obsadili první tři místa: 1. David Kašpar 2. Filip Caránek  
3. Daniel Dvořák. V kategorii juniorů skončil náš David Miklovič na druhé  
a Vojtěch Pískala na třetí pozici. V zimní a jarní části sezóny nás čekají další tři 
turnaje. 
 V podzimní části florbalové sezóny se hráči našeho střediska zúčastnili 
tří turnajů.  V sobotu 10. listopadu 2012 proběhl v tělocvičně střediska 
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Šumbark tradiční „Podzimní florbalový turnaj“ určený pro střední žáky (ročník 
1999 a mladší). Turnaje se zúčastnilo deset družstev v počtu 55 hráčů  
z Havířova a okolí. Naši mladí florbalisté se potom 8. prosince zúčastnili 
turnaje v rámci SHM v Kroměříži pro oblast Morava. V mladší kategorii 
obsadili první dvě místa. Další turnaj proběhl taktéž v tělocvičně střediska 
Šumbark. V sobotu 15. 12. proběhl „Podzimní florbalový turnaj“ určený pro 
starší věkovou kategorii (ročník narození 1997 a mladší). Turnaje se zúčastnilo 
dvanáct družstev a 58 hráčů. V nastávající zimní a jarní části sezóny nás čekají 
minimálně ještě čtyři turnaje a jedno florbalové soustředění. 
     Lubomír Děcký 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

NAŠI BUDOUCÍ KLIENTI – NARODÍ SE VŮBEC?  
MOŽNÁ ZÁLEŽÍ I NA NÁS… 

 
 Na podzim loňského roku se na webových stránkách Hnutí pro život 
ČR objevila informace, že opět po sedmi letech se snaží na český trh léčiv 
prorazit potratová pilulka zvaná RU-486 (jaképak je to léčivo?). Tento 
přípravek je určen k usmrcení dítěte do 7. týdne od početí. Jak toho dosáhne? 
Žena na gynekologii dostane tablety mifepristonu, který ničí děložní výstelku 
zajišťující dítěti okysličení a výživu. Po 48 hodinách dostane tablety 
misoprostolu k vypuzení těla dítěte. Lékaři pak ověří, že v těle matky nezůstaly 
zbytky tkání usmrceného dítěte.   
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 Proti zavedení takového přípravku v naší zemi je nutno protestovat! 
Jedná se o další způsob, jak zabít dítě před narozením. Přitom se přesouvá 
psychologické břemeno z přímého zabití dítěte na ženu, prodlužuje trauma 
z potratu a umírání na tři dny se všemi psychickými dopady… 
 Nesmí nám být lhostejná ochrana života dětí před narozením! Žena, 
která se třeba nechtěně dostala do jiného stavu, potřebuje opravdovou 
pomoc. Pilulka je zdánlivě jednoduché řešení problému, ale má fatální 
následky nejen pro dítě samotné, ale i pro ženu, která je pak stižena 
postabortivním syndromem. 
 Stále se naše země potýká s ubývajícím počtem české populace, 
vymýšlí důchodovou reformu, aby si lidé sami nastřádali peníze na důchod, 
protože ubude lidí, kteří budou v produktivním věku… Lidé si na to stěžují, ale 
zároveň tvrdí, že žena má právo se svobodně rozhodnout, zda porodí dítě 
nebo ne. Vždycky jsme se učili, že svoboda každého sahá až potud, pokud 
neomezuje svobodu druhého. Žena, která se rozhodla potratit své dítě, plně 
omezila svobodu dítěte, odebrala mu život. Kdo jiný by měl bránit své dítě, 
když ne matka? Když je dítě vytoužené a očekávané, ihned od početí je bráno 
jako „dítě, naše miminko, náš miláček“ apod. Když se však dítě rodičům právě 
nehodí, mnozí se pak utíkají k větám typu „Vždyť je to jenom shluk buněk…“ 
Kdy už začnou lidé z naší vlasti přistupovat k životu a svým činům 
zodpovědně? 
 Co si zaslouží země, která zabíjí 
své vlastní děti? Úkolem křesťanů je 
povzbuzovat své bližní k úctě k životu. 
Pěstovat kulturu života. Nyní je na nás, 
zda budeme mlčet vůči takovému zlu, 
nebo vyjádříme protest. Někdo 
namítne, že neumí psát politikům či 
dalším zodpovědným, neví, na jakou 
adresu má psát… To je jen výmluva. Vše 
najdete (s nápovědou) na stránkách www.prolife.cz. Jana R. má na 
sekretariátu předtištěné kartičky se stručným protestem, které stačí jen 
podepsat a odeslat.  
 Pišme, mailujme, má to cenu. V roce 2005 nebyl tento přípravek RU-
486 povolen právě díky tehdejším veřejným protestům. Zabraňme zlu  
i tentokrát. Třeba i proto, abychom za několik let v našem středisku, které je 
určeno pro děti a mládež, ještě měli komu vymýšlet volnočasové aktivity. 
       Jana R. 

http://www.prolife.cz/
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PODZIMNÍ PRÁZDNINY VE MĚSTĚ 
 
 Venku padá listí, děti mají za sebou dva měsíce školy a už se těší na 
podzimní prázdniny. Většinu dětí, navštěvující středisko, přivedou dny volna 
opět k nám, kde mohou očekávat bohatý program. Ani letos tomu nebylo 
jinak. Již týden před prázdninami děti začínají nosit přihlášky a hlásit se na 
připravené akce. Kromě základního pestrého programu, se mohly účastnit 
turnaje ve stolním tenise, který se konal ve středisku na Šumbarku a zahrály si 
v něm děti jak z Města, tak i ze Šumbarku a Majáku. V pátek mohli zájemci 
vyrazit na výlet do Beskyd. Cílem jejich cesty byl vrchol kopce Čantoryje  
a někteří se podívali ještě výše. Z tamní rozhledny bývá vidět i na daleké Tatry 
na Slovensku.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ostatní, kteří nevyužili žádnou z nabízených akcí, si mohli u nás zahrát deskové 
hry, účastnit se soutěží, vyrobit si hezký šperk či papírovou růži nebo něco ze 
dřeva. Pro milovníky čerstvého vzduchu jsme otevřeli venkovní prostor, kde se 
bruslilo, hrál se fotbal a badminton. Součástí tábora byl oběd, který jsme 
s vybranými dětmi pro ostatní připravili. Vůbec nebylo lehké uvařit, v sice 
docela dobře vybavené, ale malé kuchyňce oběd pro 26 lidí. My jsme to ale 
zvládli a nikdo nezůstal hlady. Všechno k našemu překvapení proběhlo velmi 
poklidně a děti odcházely spokojené a s úsměvem na tváři. 
     Žaneta 
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ADVENTNÍ DÍLNIČKY 
 
V sobotu 1. prosince bylo ve středisku na městě rušno. Konaly se zde 

pro veřejnost 2. adventní dílničky. Už od půl jedné se scházeli zájemci na 
výrobu svíček, adventních věnců, přáníček a jmenovek na dárky.  

Přišly děti z našeho střediska 
i z Majáku. Potěšilo nás, že akci 
navštívila spousta místních obyvatel, 
kteří ve středisku nikdy nebyli. Přijeli 
zájemci i z okolí, a to hlavně  
z Českého Těšína a Šenova. 
Materiálu na věnce bylo dostatek 
a tak každý, kdo přišel, si odnesl 
nádherný věnec. Vyráběly se i svíčky 
z voskových plátů a zhotovit si 
vlastnoručně vánoční přání či 

jmenovky na dárky se nám naskytne jen ojediněle. Jak děti, tak dospělí měli 
různé nápady a výsledek byl vidět. Během práce bylo možno dát si i malé 
občerstvení. Podávala se káva nebo čaj a výborné domácí koláče. Odpoledne 
se neslo v klidném a příjemném svátečním duchu. Během odpoledne také 
proběhla mše svatá, na které bylo možno si nechat věnce posvětit. Dílničky 
byly ukončeny krátce po 18. hodině, ale i v tu dobu byly herny střediska stále 
plné účastníků.     Anička 
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 VÁNOCE VE VALDOCCU 
 

Konec roku se v našich zeměpisných šířkách nese ve znamení vánočních 
svátků, dnů klidu, míru, pohody v blízkosti těch nejbližších. Vánoce jsme 
samozřejmě oslavili i v kruhu naší rodinky ve Valdoccu. Dříve než přišel den, 
kdy jsme společně zasedli ke štědrovečerní hostině a rozdali si dárky, prošel 
klub menší změnou. Společně s našimi klienty jsme nazdobili klub vánočními 
řetězy a do třpytivých šatů se zabalil také stromeček. Protože se v klubu 
Valdocco rádi kreativně vyjadřujeme a máme rádi humor, vzali jsme do svých 
rukou také vyobrazení betlému a našeho řádění nebyl ušetřen ani Santa  
a jeho sobi. Ruličky z toaletního papíru, vata, lepidlo, látky a další propriety 
jsme proměnili v jesličky, anděly, tři krále, kapříka i Ježíška v jeslích.  Výzdoby 
sklidily úspěch a plní radosti jsme vyčkávali poslední předvánoční den, kdy nás 
čekaly dárky od našich bližních. Večer provoněný cukrovím a nealko punčem 
zahájila společná večeře, kterou připravil vedoucí klubu Roman. Nevíme, jestli 
se náhodou Roman neminul povoláním, ale na jeho večeři by si smlsnul 
 i Polreich:). Pod barevnými stuhami a papíry se skrývalo několik nových her 
 a vybavení pro klub, dárečky si dali i klienti navzájem a všichni spokojení  
a nabití energií Vánoc jsme se vydali vstříc domovům. 
     Nikis 
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WORKSHOP PRO ZAMĚSTNANCE 

 
 
Ve čtvrtek 13. prosince 2012 se sešli 
od 10°° hodin na městě všichni 
zaměstnanci, kteří si chtěli vyrobit na 
Vánoce nějaký originální dáreček či 
přáníčko. Vyráběly se svíce ze včelích 
plátů, andílci z vaty a vánoční koule 
ubrouskovou technikou. Příjemně 
strávené dopoledne se neslo ve 
vánoční náladě.   Anička 
 

 

VÝROBA VÁNOČNÍCH DÁRKŮ V MAJÁKU 
 
 Jedno předvánoční páteční odpoledne jsme s dětmi navštěvujícími 
klub Maják věnovali výrobě drobných dárků, které si děti odnesly domů, a tak 
je mohli použít třeba jako vánoční dárky pro své blízké. Děti měly možnost 
výběru ze tří výrobních stanovišť, a to výroba šperků (náušnice, přívěsky) 
a drobných figurek z modelovací hmoty FIMO, hmota která se nejprve 
rozpracuje ručně, aby získala vláčnost, a poté se z ní různými technikami 
vyrobí již zmíněné figurky či šperky, obdobně jako u plastelíny, na závěr se 
vymodelované výrobky zapečou v horkovzdušné troubě, a je hotovo. 
 Druhé stanoviště nabízelo odlévání svíček z vosku: do předem 
připravených forem různých tvarů z tvrdého papíru děti nalévaly rozpuštěný 
tekutý vosk, který se nechal ztuhnout, samozřejmě se nesmělo zapomenout 
také na knot. Toto stanoviště nabízelo i druhou variantu, a to uválet si svíčku 
z plátů pravého včelího vosku. 
 A konečně třetí stanoviště nabízelo výrobu papírovo-flaušových mini 
obrazů, a to tak, že se z různobarevných flaušových látek vystříhaly či vyrazily 
pomocí lisu (Big schot) různé promyšlené vzory (nejčastěji zvířátek), které se 
posléze důmyslně poskládaly a nalepily na tvrdé různobarevné papírové 
podložky. 
 Dle mého názoru měla akce veliký úspěch, výtvarných aktivit se 
zúčastnilo na 27 dětí, a ani jedno neodešlo domů bez dárku pro své blízké. 
                       Toman Pavel 
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VÁNOČNÍ TURNAJ RODINNÝCH DVOJIC 2012 

 
 Rok 2012 je za námi a s ním i již tradiční předvánoční akce.  
Dne 22. 12. 2012 se v havířovském Don Bosku uskutečnil již 9. ročník 
Vánočního turnaje ve stolním tenise. Zde přinášíme pár postřehů z této akce.  
 I když byl turnaj opět zcela obsazen, tak se letos nakonec sešlo 
celkem 21 dvojic. Ty byly rozděleny do sedmi skupin po třech dvojicích. 
Nejprve se hrála čtyřhra a poté dvouhry. Turnaj byl zahájen v devět hodin. 
Hrálo se celkem na pěti stolech a kdo se zrovna nudil a nehrál, mohl využít 
doprovodného programu, který probíhal v herně pod tělocvičnou střediska.  
V průběhu dne se vystřídaly celkem čtyři disciplíny, ve kterých měly dvojice 
možnost získat boskáče a ty utratit v bufetu.  
 Po dohrání základních skupin byl turnaj rozdělen na finálovou část a 
soutěž útěchy. Tady byly boje už o hodně vyrovnanější. Lidé se však  nehnali 
jen za výsledkem, ale myslím, že se i dobře bavili a užívali si sportovní sobotu 
se svými blízkými. Vše skončilo okolo 16 hodiny. Vítězům obou soutěží byly 
předány ceny, udělali jsme pár společných fotografií a rozešli se do svých 
domovů. Nechci nic slibovat, ale jubilejní 10. ročník se s největší 
pravděpodobností uskuteční 21. prosince 2013. 
 
 
 

VÝSLEDKY 9. ROČNÍKU: 
 HLAVNÍ SOUTĚŽ 
1. Synek Petr - Synková Kristýna  
2. Kobliha Václav - Bartoň Petr 
3. Štětina Lukáš - Štětina Ondřej 

 SOUTĚŽ ÚTĚCHY 
1. Kurial Patrik - Kurial Jan 
2. Rojíček Petr - Rojíček Lukáš 
3. Jedličková Adéla - Jedlička Zdeněk 



NAŠE TANEČNICE MAJÍ POŘÁD NAPILNO 
 
 Letošní školní rok naše celky mažoretek zahájily hned v říjnu své 
úspěšné tažení za krásnými výsledky na festivalu „Brunofest“ v Brušperku. 
Této přehlídky se zúčastnily naše juniorky a trio kadetek. A právě kadetky 
vyhrály Oskara a 2 diplomy, celek juniorek také přinesl 1 diplom. 
 Rok 2013 přinesl hned mezinárodní soutěž ve Frýdku. Soutěžily 
kadetky s pomponama a irské tance se svou choreografií, na výsledky však 
zatím čekáme a doufáme v pěkný výsledek. Během ledna, února a března 
máme několik předtančení na plesech různých organizací a škol v pensionu 
Jelen, své sestavy a choreografie předvedou mažoretky juniorky. V únoru nás 
ještě čekají  2 soutěže, v březnu 2 soutěže. 6. dubna se určitě všichni rodiče 
těší na naši tradiční střediskovou „MISS MAŽORETKA“. V červnu završíme náš 
taneční rok akademií. 
     Michaela Hlivová 
 
 

MAJÁK POPRVÉ NA HORÁCH 
 
 V pátek o podzimních prázdninách (26. října 2012) jsme se ráno sešli 
před klubem Maják. Přijel jsem jako poslední, ale včas, protože Dominik, Niki, 
Martin a Nikolas zvaný Čoko se nemohli dočkat, kdy vyrazíme poprvé 
společně na hory. Vyjeli jsme autem z Havířova a cestou kluci pozorovali 
krajinu a okolí cesty do Nýdku, kde jsme se přidali ke skupině turistů ze 
střediska Město a Šumbark. Společný cíl byl vrchol Čantoryje na hranici  
s Polskou republikou. Šli jsme po červené turistické značce a cestu jsme si 
krátili povídáním a hrou „Nálety“, která se klukům líbila, protože se mohli 
schovávat v lese. U turistické chaty Čantoryje jsme posvačili u hraničního 
kamene a dokoupili jsme si zásoby na další cestu, která vedla přes rozhlednu 
na vrcholu Čantoryje. Vyšlapali jsme schody na rozhlednu a ona se nám 
odměnila pohledy z výšky na okolí. Bohužel na Českou stranu byla mlha, ale 
zato bylo vidět do Polska. Pak ještě několik fotek na památku a už nás čekala 
cesta zpět přes Beskydské sedlo.  
 Cesta ubíhala, i když byla náročná pro místy strmý sestup dolů. Kluci 
našli místa na schovávání a já je musel hledat, ale také zjistili, že se dá ležet v 
borůvčí a také v něm schovávat, a že se v něm neschovávají jen oni, ale také 
třeba zajíc, kterého pak začali honit po lese, zajíc byl naštěstí rychlejší  
a schoval se jim. Cesta přes vesnici vedla kolem potoka a kluci pozorovali 
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ryby, které tam žijí. Došli jsme k autu a vraceli se do Havířova plní zážitků, 
vždyť kluci viděli pasoucí se koně, krávy, ovce, honili zajíce a pozorovali ryby 
v potoce. Není to krása?  
 Těšíme se na další dobrodružství, která jsou před námi, protože jsme 
před Vánocemi dostali vánoční dárek – devítimístné auto Ford. Beskydy nás 
čekají, aby nám nabídly své krásy a další zážitky. 
     Alan 
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CRAZY CHRISTMAS 3X JINAK 

 
VALDOCKÉ ŠIALENÉ VIANOCE 
 Niektorí z vás si možno myslíte, že je to výrok niekoho, kto Vianoce 
nemá rád. Opak je však pravdou, pretože práve týmto názvom „Crazy 
Christmas“ bola nazvaná akcia, ktorú klub Valdocco v spolupráci so 
študentskou agentúrou AIESEC zorganizoval 14. 12. 2012 v priestoroch 
mládežníckeho klubu Valdocco. Keď sa to tak dá nazvať, tak akcia bola akýmsi 
voľným pokračovaním podujatia, ktoré sa uskutočnilo v auguste pod názvom 
„Exotic summer“. Pre tých, ktorí nevedie, o čo ide, tak sa jedná o stretnutie 
študentov z krajín celého sveta s našimi klientmi za účelom prezentácie 
zvykov, tradícií, jedál – jednoducho kultúr krajín, odkiaľ pozvaní študenti 
pochádzajú. A to, že šlo o študentov z rôznych kútov sveta, svedčí aj ich 
zloženie. Do nášho klubu tak zavítali študenti z Brazílie, Číny, Austrálie, Indie 
a exotickej Guatemaly. Tentokrát bolo hlavnou témou to, čo zaujíma snáď 
každého z nás, a tým sú nepochybne Vianoce. Všetci zúčastnení tak mali 
možnosť vidieť a počuť, ako sa tradične slávia Vianoce v spomenutých 
krajinách, dozvedieť sa niečo o tradíciách a v neposlednom rade ochutnať 
aspoň sčasti ich tradičné vianočné dobroty. Z vydarenej akcie sme odchádzali 
príjemne unavení a aj keď nie materiálne, ale predsa len zase o niečo 
bohatší...     Roman  
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BLÁZNIVÉ VÁNOCE V MAJÁKU 
Předvánoční čas byl v Majáku stejně jako v ostatních odděleních 

okořeněn speciální návštěvou. Díky studentské organizaci AIESEC k nám v den 
před údajným koncem světa zavítali studenti z Austrálie, Brazílie, Číny, Indie  
a Guatemaly, aby nám představili svou zemi a to, jak se u nich slaví Vánoce či 
jiné významné svátky. Vše bylo domluveno na 14 hodinu, jako první se mezi 
klubovými zdmi objevila studentka z Indie, která byla rázem v obležení. 
Všichni byli zvědaví, kdo to je, někteří odvážnější dokonce tasili i věty 
v angličtině. Jaké bylo překvapení, když jsme zjistili, že Hindština se nápadně 
podobá romskému jazyku, indická studentka splynula s davem .  

 
Zanedlouho 

dorazili také ostatní 
exotičtí hosté. Ani ty 
nenechali naši klienti 
vydechnout a zahrnuli 
je nejrůznějšími 
pozdravy a otázkami. 
Všichni jsme byli 
zvědaví, co si pro nás 
studenti připravili. 
Kromě základních údajů 
o jednotlivých zemích 
jsme mohli nakouknout 

do jejich kultury a poznat zvyky a tradice dodržované tam i onde.  
S překvapením jsme kupříkladu zjistili, že Australané, nemaje sněhu, stavějí 
sněhuláky z písku, v Brazílii si pochutnávají na smažených banánech zvaných 
„tapas“, Guatemalci o silvestrovské půlnoci polykají 12 hroznových kuliček 
pro štěstí. Ochutnali jsme cizokrajné pochutiny, vyzkoušeli čínské písmo  
a rozhýbali tělo u indického tanečku. Vyvrcholením celého programu pro děti, 
který se protáhl téměř o tři čtvrtě hodiny, bylo spontánní taneční řádění  
a improvizovaný taneční souboj mezi jedním z našich break tanečníků 
 a indickým studentem, to vše v kulisách klubu plného povzbuzujících 
rozjuchaných tváří.  
 Zahraniční studenti prezentovali posléze tradice své domoviny i našim 
mládežníkům, kteří dorazili na pátou hodinu. Atmosféra v klubu byla 
předvánočně pohodová, hostům na oplátku zahrála naše kapela několik 
romských písniček. Osobně jsem předpokládal, že mládežníci z klubu budou 
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ostýchavější než předešlá dětská horda, ovšem nácvik indického tance mě 
vyvedl z omylu, protože se zvrhl pomalu v taneční zábavu, mládež to pořádně 
rozjela. Kdyby čas tak 
neúprosně neubíhal, bylo 
by se možná bývalo trsalo 
ještě dlouho.  

Za celý klub Maják 
patří velké díky našim 
hostům i organizátorům 
této exotické návštěvy, 
která, jak věříme, jistě 
nebyla poslední. 
  Ondra 
 
CRAZY MĚSTO 
 Také středisko město navštívili zahraniční studenti ze tří kontinentů.  
Všichni studenti měli připraveny prezentace o svých zemích, kdy jsme se 
dozvídali různé zajímavosti. Pro děti pak studenti měli připraveny soutěže, 
kde výherci mohli dostat drobnosti charakterizující jednotlivé státy, jako např. 
indiánský náramek, znak draka a podobně. Přiblížili jim rovněž, zda a jak se  
u nich slaví nadcházející vánoční svátky. Děti také okusily místní dobroty  
a vyzkoušely si čínské písmo.  
         Anička 
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TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA 2013 

 
V letošním roce se naše středisko po dlouhé době zapojilo do organizace 
Tříkrálové sbírky, pořádané Českou katolickou charitou, v našem případě 
konkrétně Charitou Český Těšín. Sbírka probíhala o víkendu 5. – 6. 1. 2013. 
Celou sobotu strávili mladí z klubu Valdocco v ulicích Šumbarku, kde oslovili 
řadu lidí s žádostí o podporu této sbírky. V neděli proběhla sbírka také 
v kostele sv. Jana Boska na Šumbarku. 
Chtěli bychom touto cestou poděkovat všem, kteří přispěli našim třem králům 
a podpořili tím projekty pro lidi v nouzi. Velký dík patří také mladým 
z Valdocca: Hugovi, Vladimovi, Stanici a Báře a jejich doprovodu, Marti 
Lapáčkové, že se nedali odradit špatným počasím a věnovali svůj čas podpoře 
tohoto projektu. 
Výtěžek sbírky prozatím není znám, ale uveřejníme jej v okamžiku, kdy 
dostaneme od Charity Český Těšín informace. 
Letošní záměry na využití výnosu sbírky pro rok 2013 Charity Český Těšín: 

 Nasloucháme a spolu se pokusíme to řešit: Charitní středisko sociální 
rehabilitace; vytvoření zázemí střediska pro klienty a pracovníky; 25 
tisíc Kč  

 Lednice pro mámy i děti a dětem průlezky na zahradu: Charitní dům 
pro matky v tísni; obměna vybavení azylového domu; 65 000 Kč  

 Jistota a bezpečí: Charitní dům pokojného stáří; výměna 
komunikačního systému klient – pracovník; 60 000 Kč  

 Zvýšení standardu nabízených služeb imobilním klientům: Charitní 
dům pro seniory; nákup nových postelí; 30 000 Kč  

 Zajištění aktivit pro klienty Charitního centra pro seniory: Charitní 
centrum pro seniory; aktivizační a pohybové aktivity pro klienty; 25 
tisíc Kč  

 Obnova zázemí a vybavení ošetřovatelské služby: Charitní 
ošetřovatelská služba; obnova a doplnění vybavení služby; 45 000 Kč  

 Podpora terénních služeb pro seniory a osoby se sníženou 
soběstačností: Útvar terénní péče; podpora provozu terénních 
služeb; 140 000 Kč  

 Pojďme si blíž: Charitní středisko „Kometa“; obměna a doplnění 
vybavení střediska; 40 000 Kč  

 Maják svítí: Charitní středisko „Maják“; podpora realizace 
preventivních programů pro děti; 120 000 Kč 
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MEZINÁRODNÍ SALESIÁNSKÉ HRY 2013 

 

 Je to již pomalu jeden rok, co jsme naposledy reprezentovali ve 
stolním tenise Českou republiku na Mezinárodních salesiánských hrách.  
A letos tomu nebude jinak. Celkem deset sportovců dostalo šanci se tohoto 
velkého, nejen sportovního svátku zúčastnit a reprezentovat. 
 Letošní hry se konají na přelomu dubna a května v chorvatském 
Zagrebu. Z havířovského střediska si účast svým celoročním snažením na 
turnajích v České republice vysloužilo celkem pět dětí. Ve starší kategorii je to 
Lukáš a Ondra Štětinovi a Patrik Kurial, v mladší kategorii pak Vanesa Antlová  
a Matěj Mazůrek. Z loňských her jsme do Havířova přivezli celkem pět 
medailí, což je velký úspěch. Tato velká celoevropská akce není jen  
o sportovních výsledcích, ale také zde můžou účastníci potkat nové kamarády, 
poznat místní zemi, vylepšit si jazykové znalosti a zažít spoustu nových 
zážitků.  
 Jak už to tak bývá, tyto akce jsou finančně dosti náročné. Pobyt pro 
jednoho účastníka je 230 euro a to do něj není započítána cesta. Pokud byste 
chtěli našim mladým sportovcům finančně pomoci se těchto her zúčastnit, 
obraťte se prosím na náš sekretariát tel: 596 810 145. Jakákoliv malá částka 
bude s vděkem přijata. Naše mládež se určitě dozví, že existují dobří lidé, kteří 
je podporují. Předem děkujeme. 
     Jirka 
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MLADÍ LIDÉ ZE STŘEDISKA DON BOSKO PUTOVALI  
DO ŘÍMA A DO TURÍNA 

 
Srdečně a upřímně vás všechny zdravím! 
 Na přelomu roku 2012-2013 jsem se s mladými ze střediska  
z Havířova zúčastnil pouti důvěry do Říma, pořádanou komunitou TAIZE. 
 Povzbuzující a pěkné setkání s ostatními mladými lidmi Evropy  
a hlavně s Pánem. Na hrobech apoštolů jsme se modlili za smíření mezi lidmi  
i národy. Za Kristův pokoj na zemi. 
 Cestou zpět jsme jeli z Říma přes Assisi až do Turína, kde jsme 
přespali, na místech drahých všem salesiánům. Návštěva Dona Boska  
v chrámě Panny Marie Pomocnice na VALDOCCU v Turíně byla vyvrcholením 
celého putování. 
 Přednášel jsem mu hlavně prosby za salesiánskou rodinu, za dílo 
 v Havířově a v podstatě i za každého z vás, dobrodinci, sympatizanti a lidé 
dobré vůle. Nakonec jsem se setkal s P. Václavem Klementem SDB, hlavním 
rádcem pro misie, který všem posílá své požehnání. 
     Jindřich Honěk, ASC, diakon 
     ředitel střediska 
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